



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤဆါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဝိပုၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

မုၢ်နံၤ ၁၂၀၀, လၢယနူၤအါရံၤ ၂၀၁၈နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-17-80-12

ဘျးဒဲၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ဟံၣ်ဃီတၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂုၢ် ဒီး တၢ်ကူၣ်မၤသံ
ဖဲတနီၣ်သရံၣ်ကီၢ်ဆၣ် လၢအီၤကူး ၂၀၁၇နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျးအံၤ ဟံၣ်ဖျါဖဲ စီၤကွီၤဝဲ လၢအဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်လံာ်အီၤလၢအသုဝဲကသံၣ်မူၤဘျး
ဒီးအမ့ၢ် ကသံၣ်ကသ့ၣ်(ယါဘၣ်) ဒီး ခြံၣ်စတၢ်ကသံၣ်ကသ့ၣ်တဂၤအံၤ ငှးအိၣ်ထီၣ်ဟံၣ်ဃီတၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂုၢ် ဒီး အတၢ်
ကူၣ်မၤသံက့ၤအမီၢ် နီၢ်က---ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. နီၢ်က--- တီၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ် (KNU)
တနီၣ်သရံၣ်ကီၢ်ဆၣ် ပၤကီၢ်အိၣ်ဝံၤ, ပၤကီၢ်ဖဲဖိၣ်ကွံာ်ဝဲစီၤကွီၤဝဲ ဖဲလၢအီၤကူး ၂၀၁၇, ၂၀၁၇နံၣ် ဒီး ဖၢန့ၣ်လီၤအီၤဆူ
ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်တၢ်ငှးယာ်လီၢ် ဖဲတနီၣ်သရံၣ်ကီၢ်ဆၣ်ပၤကီၢ်ဝဲၤဒၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ | တနီၣ်သရံၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဘျးဒဲၣ်ကီၢ်ရၣ် (လၢအီၤကူး ၂၀၁၇နံၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါလံာ်တဘျးအံၤ ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤခိဖျါ KHRG ပျီပူၤပုၤမၤသကိးတၢ်ဖဲ
ဘျးဒဲၣ်ကီၢ်ရၣ် လၢအ ဘၣ်တၢ်န့ၣ်လိအီၤလၢ ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ
တၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ.¹ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျးအံၤဘၣ်တၢ်
ဒီးန့ၣ်အီၤဖဲ လၢအီၤကူး ၂၀၁၇နံၣ် ယုၣ်ဒီးတၢ်ကစီၣ်အဂၤ တဖၣ်လၢအမ့ၢ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါအဂၤ
၁ ဘၣ်, တၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီး ၄ ခါ, ဟံၣ်ကဝီၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါ ၁ ဘၣ် ဒီး တၢ်ဂီၤ ၄၆ ဘၣ်
လၢဘၣ်တၢ်ဆူထီၣ်အီၤလၢ ဘျးဒဲၣ်ကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ.²

¹ ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG န့ၣ်လိဝဲပျီပူၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ်လၢ ကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်တကပၤလၢကမၤနီၣ်မၤယါ
တၢ်မၤအာမၤပယုၤ တၢ်ကဲထီၣ်သးတဖၣ် ဒိဖျါတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဖၣ် ဒိတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်တၢ်အတီၢ်ပတီၢ်တၢ်မၤအကျဲအသိးဒီး မၤဝဲ
တၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးသဝိဖိအဂၤတ ဖၣ်, ကွဲးဖျါထီၣ်ဟံၣ်ကဝီၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဖၣ်လၢဘၣ်ယးဖဲ တၢ်လီၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်
ညီန့ၣ်ဝဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကွဲးထီၣ်ဝဲ တၢ်မၤနီၣ်မၤယါပုၤ ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်တၢ် မၤအာပယုၤအလံာ်ဟံၣ်ဖျါအခါ ပျီပူၤပုၤမၤ
တၢ်ဖိတဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအီၤ လၢကမၤနီၣ်မၤယါဝဲတၢ်မၤပယုၤပုၤဂ့ၢ် ဝိခွဲးယာ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဆိမိၣ်လၢအ
ကါဒိၣ်တဖၣ် ဒိဖျါတၢ်မၤလီၤတၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါတဖၣ်လၢ တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်ထံးတဖၣ်လၢကျဲအါဘိဒီး ဒိပမၤန့ၣ်အီၤ လၢဂံၢ်ခိၣ်
ထံးအသိး ဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးအတၢ်ဆိတလဲအတၢ်ထီၣ်သတြၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

² လၢတၢ်ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ် KHRG အကျဲအကျဲတဖၣ်ဖျါဖျါဖျါ ကဂ့ၢ်ထီၣ်အဂီၢ်ဒီး ဒိသိးကန့ၣ်အါထီၣ် တၢ်ဆဲးကျိး
အတၢ်လဲၤခိဖျါတဖၣ် လီၤလီၤဒဲၣ်ဒီး သဝိဖိလၢကီၢ်ပယီၤထးခိတကပၤအတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တဖၣ် ဒီးဒိ KHRG
အတၢ်ပညိၣ်အိၣ်ဝဲအသိး လၢကတီၣ်ထီၣ် တၢ်ကစီၣ်လၢဒီးန့ၣ်ဘၣ် လၢပျီပူၤတဖၣ်ခဲလၢာ် ဖဲဘၣ်တၢ်မၤအီၤဒိအကျိး

(၁) တပတီၢ်-တၢ်ကထီၣ်သးအဂၢၢ်လီၤတၢ်လီၤဆး

တၢ်ကထီၣ်သးအကလုာ်	ဟံၣ်ဃီတၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂုၢ် ဇီး တၢ်ကူၣ်မၤသံ
တၢ်ကထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လါမုၤ တုၤ လါအိၣ်ကူး ၂၀၁၇နံၣ်
တၢ်ကထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရုၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၣ်)	ဃ---သဝီ, နူပလဲအိၣ်ကျိၣ်ခိၣ်ဟီၣ်ကဝီၤ, တနီၤသရံၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဘျဲးဒဲးကီၢ်ရၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂၢၢ်အကျိၤ	
မံၤ	နီၢ်က---
သးနံၣ်	၅၃
မုၢ်/ခွါ	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖိဃီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	အိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	မၤအိၣ်ကျိး
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ခရံၣ်ဖိ
တၢ်ဟံၣ်မူဒါ / လီၤလၢ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးနူသဝီ	ခ---သဝီ

ပုၤလၢအမၤအၢပယုၤတၢ်တဂၤအဂၢၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၤလၢ	သုးကျိၤ/ သုးရၣ် / သုးတြိၤ	အိၣ်သုၣ်လီၤသးလီၤကျဲ / သုးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
စီၤကွီၤဝု	သဝီဖိ	-	ခ---သဝီ	-

(၂) ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရှုပုးပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
နီၢ်က--- ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ အဖိခွါစီၤကွီၤဝုအံၤ သူဝဲကသံၣ်မူၤဘျီး နီၤအမ့ၢ်ကသံၣ်ကသ့ၣ်(ယါဘၣ်) ဇီး ခြိၣ်စတၢ်ကသံၣ်ကသ့ၣ်အယီ ဟဲက့ၤမၤဟးဂီၤကွံာ်ဝဲ ဟံၣ်ဃီတၢ်ဖိတၢ်လံၤ ဇီးတုၤဒၣ်လဲာ်အဖိခွါ အံၤဟဲက့ၤကူၣ်သံက့ၤအီၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤအယီ, နီၢ်က---ဘၣ်ဃုာ်ပူၤဖျဲးကွံာ်အသးလၢ

အကျဲအိၣ်ဝဲအသိးဝံၤဒီး တၢ်ကျိၣ်ထံအံၤ ဒီးတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်ဒီး ဘၣ်တၢ်မၤဘၢအဂၢၢ်အကျိၤလၢအကါဒိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်ဟံၣ်ဖျါလၢအဘူးအ တၢ်အဂၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤဖးလီၤဆူ တၢ်ကစီၣ်အကလုာ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲ ဇီးအနံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဘၣ်သးဖးအါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤလၢအဘၣ် ထွဲလိာ်သးတဖၣ်တခါစုာ်စုာ်အဂီၢ် ဝံသးစူၤကွၢ်ဘၣ်လၢ KHRG တၢ်ကစီၣ်သန့တက့ၢ်.

အဖိခွါအတားကုန်မသံအီအယ် ဇီး လဲတီၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်တနီၤသရံၣ် ကီၢ်ဆၢပၤကီၢ် အိၣ်န့ၣ်လီၤ. အယ် ဖဲပၤကီၢ်လဲၤဖိၣ်ကွံာ်စီၤကွီၤဝဲအခါ ယ(ကညီၣ်ဂီၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် ပျီပူၤ ပုၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိ)လဲၤမၤနီၣ်မၤဃါဝဲတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဒ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ အသိး န့ၣ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၤစုာ်စုာ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၤလဲၣ်.
နီၢ်က---လၢအမ့ၢ်စီၤကွီၤဝဲအမိၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒဲတီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်တနီၤသရံၣ်ကီၢ် ဆၢပၤကီၢ် အိၣ်ဒီး ဟ့ၣ်တၢ်ပျဲလၢပၤကီၢ်ကလဲၤဖိၣ်ကွံာ်အဖိခွါအံၤန့ၣ်လီၤ. နီၢ်က--- အဲၣ်ဒီးဝဲလၢ ပၤကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ကသိၣ်က့ၤသီက့ၤအဖိခွါတုၤအဖိခွါကထံၣ်လီၤက့ၤအတၢ်ကမၣ် ဇီး အခိၣ်န့ၣ် ဘၣ်လီၤဘၣ်စးက့ၤတစုန့ၣ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်

၁. ဟ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.
နီၢ်က---အံၤမ့ၢ်ဝဲစီၤကွီၤဝဲအမိၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢအပူၤကွံာ် ၃ နံၣ်န့ၣ်, စီၤကွီၤဝဲအံၤလဲၤယုဖံးယုမၤတၢ် လၢယံၤကီၢ် (ကီၢ်ကီၢ်တဲၣ်) ပူၤကယံာ်တနံၣ် ဝံၤဟဲက့ၤအိၣ်က့ၤလၢအနူၤသဝီန့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢ အဟဲက့ၤလီၤလၢယံၤကီၢ်ဒီး သူဝဲကသံၣ်ကသ့ၣ်(ယါဘၣ်) ဇီး ခြံၣ်စတၢ်ကသံၣ်ကသ့ၣ်လၢအသ ဟီၣ်ဆူၣ်န့ၣ်ဒီးကသံၣ်ကသ့ၣ် မ့ၢ်ဆုၣ်မ့ၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤယုာ်ဒီးအသကိးတဖၣ်တုၤဒဲလဲာ် တသ့ၣ်ညါလီၤ က့ၤအသး ဇီး မၤကမၣ်တၢ်ဖဲဒဲအသးန့ၣ်လီၤ. စီၤကွီၤဝဲသူဝဲကသံၣ်ကသ့ၣ်(ယါဘၣ်) ဇီး ခြံၣ်သတၢ်ကသံၣ်ကသ့ၣ် တပယုာ်ယီအယ် ကသံၣ်ကသ့ၣ်တဖၣ် မၤဘၣ်ဒီးကွံာ်ဝဲအခိၣ်န့ၣ်တၢ် လဲၤတရံးသးသ့ၣ်တဖၣ် ဇီး မၤက့ၤအသးဒ်ပုၤပျါအသိးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယ်, စီၤကွီၤဝဲအံၤ ဟဲက့ၤတဲအါတၢ်ဒီးအမိၢ် ဒီး အပုၤအဝဲၢ်လၢဟံၣ်ဒီး, အမိၢ်ဒီးအပုၤအဝဲၢ်ဘၣ်စံၣ်လီၤန့ၣ်လၢဟံၣ်ပူၤ ဒီး ယုၢ်ပူၤဖျဲးကွံာ်အသးလၢအီၤတလီၢ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဟံၣ်ယီတၢ်သဘံၣ်သဘုၣ်လၢ စီၤကွီၤဝဲ မၤကမၣ်ဝဲသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ ဟဲက့ၤမၤသ့ၣ်ဖး ကွံာ်ဟူဖျါဒါ (TV) ဒီးစီၤဆီထူၣ် (ဘၢ်ဒါ), မၤဟးဂီၤ အမိၢ်ကူကၢ်ဒီးအမိၢ်လီၢ်မံဒါး, ကျိဟးဂီၤဟံၣ်ထူၣ်, ဆါကွံာ်အမိၢ်ကျိၢ်လၢအတကၢ်ကီၣ်ဒီး အလုၢ်ပူၤ တနုထဲ ၁၅၀,၀၀၀ ကွဲး ဒီး ချဲစးယုာ်ထံ (၀ငံရိုး) လၢတသ့ ညါထွဲအလုၢ်အပူၤတဘိန့ၣ်လီၤ. အါန့ၣ်အန့ၣ်, စီၤကွီၤဝဲဟဲက့ၤကုၢ်မၤသံအမိၢ်ဒီး ဟံၣ်ပူၤတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢလၢအမိၢ် အဂီၢ်တအိၣ်အယ် အမိၢ်ဘၣ်လဲၤယုာ်အိၣ်ကန့ၣ်က့ၤလၢအပုၤဝဲအဟံၣ် န့ၣ်လီၤ.

ဟံၣ်ယီတၢ်ဘၣ်ကံာ်ကွံာ်ဒီးတၢ်ကုၢ်သံလၢ စီၤကွီၤဝဲမၤကမၣ်အီၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အမိၢ်တူၢ်ဝဲတန့ၢ်လၢ အယ် လဲၤတီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ် တနီၤသရံၣ်ကီၢ်ဆၢပၤကီၢ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. တုၤမ့ၢ် ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်ပၤကီၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ် အံၤဝံၤအလီၢ်ခံ, ပၤကီၢ်ကုၢ်ထီၣ်ဖးလီၤလၢကလဲၤဖိၣ် စီၤကွီၤဝဲအံၤဖဲ လၢအီၤကူး ၁သီ, ၂၀၁၇ နံၣ် ဘၣ်ဆၢ စီၤကွီၤဝဲလဲၤအိၣ်လၢအသကိးအဟံၣ်လၢပုၤပူၤ ဖဲကမၤလိာ်ကျိထံခံအယ် ပၤကီၢ်တဖၣ် လဲၤဖိၣ်က့ၤအီၤလၢအသကိးအဟံၣ် ဖဲ လၢအီၤကူး ၂သီ,

၂၀၁၇ နှစ် မှန်အဆောက်အအုံနှင့်လီ၊ ဝံအလီခံ၊ ပါးကီကွဲကွဲစီကွဲစီအဆူ ခုနစ်ယှက် တနီသရံကီဆပ်ပါးကီ ဝဲဒေးဖဲ လါအီကူး ၃သီ၊ ၂၀၁၇ နှစ် ဟါခီ ၅ နှစ်ရံ ဆါကတီနီလီ၊ ခဲအံ၊ စီကွဲစီကွဲစီအဆူ ခုနစ်ယှက် တံးဒူးယာ်အလီ ဘာ်ဆပ် အကဘာ်လီလါယာ်ပူ ပဲနီနီလဲနီ ခုနစ်ယှက်ပါးကီ စံညီကွဲစီကွဲစီတဆာတ် ဟ်ပနီဝဲဒေးဘာ်နီလီ၊ နီပါးကီခိ် သူးခိ်ဂီဂီ စီဂ---စံးဝဲအသိး “ဘာ်ပးဒီးစီကွဲစီကွဲစီအတံးဂီအံ၊ အကဘာ်လီလါယာ်ပူ အစုကတံး ၃နီနီလီ။” စီကွဲစီကွဲစီအတံးဂီအံ အိ်လါစံညီကွဲစီကွဲစီ ပဒိ်စီယ--- အစုပူနီလီ။



တံးဂီသုတ်တဖၣ်အံဘာ်တံးဒီးနီအီလါ KHRG ပျီပူပူထါတံးကစီနီဖိတဂါ ဖဲလါအီကူး ၂သီ၊ ၂၀၁၇ နှစ် ခ--- သဝီ၊ နူပလဲအိ်ကျိ်ခိ်ဟိ်ကဝီ၊ တနီသရံကီဆပ်၊ ဘျးဒဲးကီရု်ပူနီလီ၊ တံးဂီတတဘာ်ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တံးဖိတ်လံးလါစီကွဲစီကွဲစီအသုကသံကသုတ်(ယါဘာ်) ဒီး ခြိ်စတံးကသံကသုတ်အဆါကတီနီလီ၊ တံးဂီခဲဘာ်တဘာ်တခီ ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ စီကွဲစီကွဲစီအမိ်ဒူးနီယါဝဲဟံၣ်ယိတ်ဖိတ်လံး နီအမ့ စီဆီထုတ်(ဘံးဒီး) ဒီး ကွဲဟူဖျါ (TV) လါစီကွဲစီကွဲစီမဟးဂါအီတဖၣ်နီလီ၊ အါနီအနီ၊ စီကွဲစီကွဲစီအံဟဲကွဲကွဲသံကွဲအမိ်အယိ အမိ်အိ်ကွဲကွဲလါဟံၣ်ပူတဘာ်လါဘာ် ခိ်ဖျါတံးဘာ်တံးဘာ်လါအဂီတအိ်အယိ အမိ်လဲတိ်ဖျါထီၣ်ဝဲအတံးဘာ် ယိ်ဘာ်ဘိတ်ဖၣ်အံဆူ ခုနစ်ယှက်တနီသရံကီဆပ်ပါးကီအိ်နီလီ။ [တံးဂီ: KHRG]

(၄)ပတီတပတီ-တံးယုနီအခွဲး

၁. မှ်ပုလါအတူဘာ်တံးဖၣ် ဟ့ၣ်ပုတံးခွဲးတံးယာ်လါပကသူတံးဂီတံးကျိ်တခါအံၤ၊ ဟ့ၣ်ပု တံးခွဲး တံးယာ်လါပကသူတံး ဂု်အံၤလါကျဲးလဲၣ်။
 တံးဂီတံးကျိ် ဒီး တံးဂီလါအဘာ်တံးဟ်ဖျါထီၣ်အီလါအဖိခိ်သုတ်တဖၣ်အံ ပုတူဘာ်တံး အနီကစါဒဲးဟ့ၣ် တံးပျဲလါ KHRG ကညီဂီဝိခွဲးယာ်ကရူကရုလီအီလါတံးကစီနီပူနီလီ။